
Valtuustoaloitteet 

2019 sekä 2018 

keskeneräinen
Aloite 

vuosi Kokous Tekijä Aloite Käsiteltävänä Toimenpiteet Jatkokäsittely

Päätöksenteko-

tilanne
1 2017 Aloitteet käsittelyssä 

kunnanhallitus 

5.3.2018 §45

Valtuutettu Ismo Söderling Taidevalokuvien hankkimisesta Ruskon ja 

Vahdon kunnanjohtajista 

Keskushallinto Kunnanhallitus käsitteli 26.11.2018 §221 tehtyä aloitetta. 

Pyydetty tarjous, joka sisältää viiden entisen kunnanjohtajan 

kuvaukset paikan päällä (kunnantalo), kuvien käsittelyn sekä 

kehystämisen valituilla kehyksillä. Kustannus kaikkiaan oin n. 

3000 euroa, joka voidaan kattaa keskushallinnon 

suhdetoiminta- ja markkinointimäärärahasta. Hankkeeseen 

voidaan liittää kuvien julkistamistilaisuus myöhemmin 

sovittavana ajankohtana.

Talous- ja hallintojohtaja vie asiaa 

eteenpäin syksyllä 2019.

Valmis

9 2018 Aloitteet käsittelyssä 

kunnanhallitus 

17.6.19 §129

Valtuutettu Ulla Vittasmäki 

Ruskon demarien 

valtuustoryhmä

Kunnan 10 vuoden strateginen 

suunnittelu / Pitkän aikavälin 

kuntasuunnittelun tarve

Keskushallinto, eri toimialat Hyvinvointilautakunta käsitteli 7.2.2019 §10 tehtyä aloitetta 

ja jatkaa asian käsittelyä myöhemmin. Opetus- ja 

varhaiskasvatuslautakunta käsitteli 3.4.2019 §31 tehtyä 

aloitetta. Lautakunta totesi, että tehdään opetus- ja 

varhaiskasvatustoiminnasta yhteinen toimitila - ja 

palveluselvitys, lisäksi jatkossa kouluihin ja päiväkoteihin 

tehdyt kuntotarkastukset tuodaan lautakunnalle tiedoksi.

Kunnan 10 vuoden strateginen 

suunnitelu toteutetaan 

taloustyöryhmässä, kun eri 

ohjelmat (elinvoima-, osallisuus- ja 

hyvinvointiohjelma) on saatu 

valmisteltua.

Valmistelussa

1 2019 Aloitteet käsittelyssä 

kunnanhallitus 

Pekka Pihlava, Keskustan 

valtuustoryhmä

Koululaisten metsäkasvatus Tekninen lautakunta, opetus- 

ja varhaiskasvatuslauta-kunta

Tekninen lautakunta 4.4.2019 § 39, 11.6.2019 § 62 ja 

opetus- ja varhaiskasvatuslautakunta 11.6.2019 § 62 

kokouksissaan suhtautuivat myönteisesti koululaisten 

taimien istutukseen ja tekninen lautakunta esittää 

tarvittaessa kunnan alueita istutuspaikoiksi.

Metsänistutus jäi keväällä 

suorittamatta poikkeustilanteen 

vuoksi. Asia on siirretty 

perusopetuksessa tulevan 

lukuvuoden keväälle 1. 

luokkalaisten tekemänä.

Valmis

2 Ruskon demareiden 

valtuustoryhmä

Ruskon terveysaseman aukioloaikoja Raision kaupungin sosiaali- ja 

terveystoimi

Raision sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 21.8.2019 

119 § kokouksessaan päätti palauttaa asian uudestaan 

valmisteltavaksi, koska aloitteessa esitettyihin asioihin ei 

vastattu suoraan. 

Raision sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 

13.11.2019 191 § päätti kokouksessaan, että aloitetaan  

kolme kuukautta kestävä kokeilu, jossa terveydenhoitajan 

vastaanotto on avoinna kello 18.00 saakka kerran viikossa 

tiettynä toistuvana viikonpäivänä. 

Valmis

3 Kokoomuksen 

valtuustoryhmä

Päiväkotien ja koulujen sekä niiden piha-

alueiden ja pihalaitteiden turvallisuuden 

parantaminen

Tekninen lautakunta, opetus- 

ja varhaiskasvatuslauta-kunta

Opva: Viranhaltijat ja toimihenkilöt päiväkodeissa ja 

kouluissa ovat tehneet kuntokatselmusta koskien 

toimipaikkansa kiinteistöä ja piha-aluetta sekä listanneet 

esiin tulleita asioita, jotka on syytä saattaa kuntoon. Opetus- 

ja varhaiskasvatuslautakunta 19.9.2019 §93 kokouksessaan 

merkitsi tiedoksi toimintayksiköissä tehdyt selvitykset ja 

niiden perusteella suoritettavat toimenpiteet.

Tammikuun opetus- ja varhaiskasvatuslautakunnan 

kokoukseen tuodaan tie-to siitä miten nyt katselmuksissa 

todetut toimet on saatu hoidettua.

Opetus- ja varhaiskasvatuslautakunta myös ehdotti että 

katselmukset teh-dään joka vuosi ja niiden tulokset tuodaan 

lautakunnalle tietoon. 

Tekninen lautakunta 14.11.2019 § 128: Tekninen lautakunta 

toteaa aloitteeseen, että aloitteen mukainen toiminta tulee 

käyttöön, kun organisaatiomuutos on tehty. Teknisissä 

palveluissa otetaan käyttöön kiinteistötyönohjaaja joka 

toimii työpäällikön ja kiinteistöhoitajien välissä ja hänen 

vastuualueena tulee olemaan juuri eri yksiköiden ja teknisten 

palveluiden välinen yhteistyö. Aloite katsotaan käsitellyksi.

Valmis

4 Ruskon demareiden 

valtuustoryhmä

ICT-strategian laatiminen Keskushallinto Talous- ja hallintojohtaja: Kunnan tietohallintovastaava on 

työstänyt tietohallintoon liittyvää strategiaa, joka on valmis 

vuoden 2020 aikana. 10.5.2022 todettu, että kunnissa ei ole 

tapana työstää ict-strategiaa vaan esimerkiksi 

digipalvelustrategiaa tms. Ollaan perustamassa IT-ryhmää, 

joka voisi pohtia kyseistä asiaa.

Valmistelussa

5 Ruskon demareiden 

valtuustoryhmä

Liikenneturvallisuutta Lähteenmäen 

alueella sekä Merttelän koulun 

läheisyydessä

Tekninen lautakunta Tekninen lautakunta 14.11.2019 § 129 kokouksessaan 

päätti lähettää aloitteet tienpitäjälle eli Varsinais-Suomen 

ELY keskukselle. Aloitteet katsotaan käsitellyksi.

Valmis

6 Keskustan valtuustoryhmä Valpperintien ja 

Untontien/Liikennöitsijäntien suojatien 

turvallisuuden parantamista

Tekninen lautakunta Tekninen lautakunta 14.11.2019 § 129 kokouksessaan 

päätti lähettää aloitteet tienpitäjälle eli Varsinais-Suomen 

ELY keskukselle. Aloitteet katsotaan käsitellyksi.

Valmis

7 Ruskon demareiden 

valtuustoryhmä

Ruskon kunnan kävelyteiden varteen 

lisättäviä roskiksia

Tekninen lautakunta Aloitetta ei käsitelty lautakunnassa, tekniset palvelut ovat 

lisänneet roskiksia kävelyteiden varteen.

Valmis

8 Ruskon demareiden 

valtuustoryhmä

Kuntaan perustettavaa rekkaparkkia Tekninen lautakunta Tekninen lautakunta 17.10.2019 §113  kokouksessaan 

totesi, ettei kunnalla ole nykytilanteessa sopivaa maata 

esittää rekkaparkille. Päätös lähetetty kunnanhallitukselle ja 

valtuustolle. Aloite katsotaan käsitellyksi. Kunnanhallitus 

18.11.2019 § 223 kokouksessaan päätti palauttaa 

valtuustoaloitteen uudelleen valmisteltavaksi tekniselle 

lautakunnalle.

Valmis

9 Ruskon demareiden 

valtuustoryhmä

Ruskolle rakennettavia kuntoportaita 

sekä Ruskon että Vahdon kunnanosaan

Hyvinvointilautakunta Hyvinvointijohtaja: Kuntoportaiden rakentamiseen on tehty 

alustavia suunnitelmia sekä Ruskotalon alaosaan että 

Paasniitun perhepuiston läheisyyteen. Toteutukseen ei 

kuitenkaan ole varattu määrärahoja kuluvan vuoden 

talousarviossa. Syksyllä 2020 on tarkoitus hakea projektiin 

hankeavustusta. 18.3.2021 §19: Kuntoportaiden 

rakentamiseen on haettu valtion liikuntapaikkarakentamisen 

hankkeesta rahoitusta joulukuussa 2020 ja päätös 

avustuksesta on saatu keväällä 2021. Tehdyn suunnitelman 

ja avustuspäätöksen mukaan kuntoportaat oli tarkoitus 

rakentaa Paasniitun perhepuiston yhteyteen. Naapurien 

kuulemisen perusteella todettiin kuitenkin, että 

rakentaminen hankkeen aikataulussa ei toedennäköisistä 

lupakäsittelyistä johtuen onnistuisi. Kuntoportaita ei ole 

mahdollista rakentaa ko. avustuksella muuhun kuin 

suunniteltuun paikkaan. Projektin jatkaminen edellyttäisi 

sopivan paikan löytymistä ja uuden hankerahoituksen 

hakemista. Vuoden 2022 osalta kuntoportaiden rakentamista 

ei siis voida toteuttaa.

Hyvla 18.3.2021 § 19  ja Hyvla 

8.2.2022 § 6

Valmis (vuoden 

2022 toteutuksen 

osalta)

10 Ruskon vihreät valtuutetut Kotihoidontuella Ruskolla hoidettavien 

lapsien ja heidän huoltajansa oikeus 

ruokaiuun Maunun koulussa 

Tekninen lautakunta Tekninen lautakunta 6.2.2020 § 17 kokouksessaan päätti, 

että tarjotaan mahdollisuutta ostaa kotiin edullisesti ylitse 

jäännyttä päivän lounasruokaa Maunun koululta ja 

Jokikummun keittiöstä. 

Valmis

11 Ruskon kokoomuksen 

valtuustoryhmä

Opetus- ja kulttuuriministeriön 

erityisavustuksen hakeminen lukutaidon 

vahvistamiseksi teatterin ja draaman 

keinoin

Opetus- ja 

varhaiskasvatuslauta-kunta

Hankehaku toteutettiin varhaiskasvatuksen, 

perusopetuksen ja hyvinvointitoimialan kanssa 

yhteistyössä. Hakemus oli laaja ja sisälsi mm. 

lukukoordinaattorin palkkauksen, interaktiivisen lukupolun 

kehittämisen varhaiskasvatuksesta alkuopetukseen ja 

yhteistyön kirjaston kanssa. Hakkeesta saatiin rahaa n 10 % 

haetusta summasta, joten toteutus joudutaan miettimään 

uudestaan. Toteutus alkaa syksyllä 2021.

Valmistelussa



12 Keskustan valtuustoryhmä Uusien asuinalueiden nimistön 

suunnittelussa mahdollisesti käytettäviä 

sodissa luovutettujen paikkakuntien 

nimiä.

Rakennus- ja 

ympäristölautakunta

Rakennus- ja ympäristölautakunta 5.3.2020 § 14 

kokouksessaan päätti, että tulevien asuinalueiden 

kaavoituksen yhteydessä teitä nimetään luovutettujen 

alueiden paikannimien mukaisesti, hyödyntäen Rusko-

seuralta saatuja tietoja. Asemakaavoituksen alkaessa kunnan 

kaavoittaja on yhteydessä hankkeeseen valittavaan 

kaavanlaatijaan.

Valms


